
Zápis z jednání předsednictva Rady ČRo ze dne 18. září 2019 v ČRo od 13.00 hod, zasedací 

                          místnost C425, Český rozhlas, Vinohradská 12, Praha 2    

 

 

Přítomni: Hana Dohnálková, předsedkyně Rady ČRo, Jiří Vejvoda, Miroslav Dittrich, 

místopředsedové Rady ČRo, Zdeněk Mahdal, Petr Arenberger,  Jan Krůta, Tomáš 

Kňourek, členové Rady ČRo,  

Omluveni: Ivan Vodochodský, Vítězslav Jandák, členové Rady ČRo,  

Sekretariát:     Veronika Vlasáková 

Hosté:  René Zavoral, generální ředitel ČRo  

  Jiří Hošna, ředitel Komunikace, marketingu a obchodu 

  Josef Havel, ředitel Kanceláře GŘ   

 

 

1. Zahájení   

 

2. Analýzy pro Radu ČRo  - prezentace 18. 9. v 15h 

 

3. Veřejná debata  Fake news - 23. 10. 2019 v 16h 

 

4. Setkání s vedením ČRo 13.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo 

- Měsíční informace GŘ srpen 2019 

- Cesta Rady ČRo do Ženevy 

- Různé 

 

 

5. Zahraniční cesta Rady do Ženevy 

 

6. Stížnosti a podněty posluchačů 

 

7. Různé  

  

 

 

 

1) Zahájení – H. Dohnálková zahájila jednání, program byl schválen.   

 

 

2) Analýzy pro Radu – prezentace 18. 9., 15.00 hod – H. Dohnálková připomněla veřejnou prezentaci 

analýzy společnosti Focus s názvem: „Pluralita - tematická a názorová rozmanitost ve vybraných 

pořadech na stanici ČRo Plus v období od 4. 2. do 17. 3. 2019“, která se uskuteční dnes od 15 hod 

v Galerii Vinohradská. Na besedě bude prostor na dotazy z publika, zúčastní se i mediální expert J. 

Ftorek, který s Radou při zadávání analýz spolupracuje.  

Dále H. Dohnálková informovala o schůzce s ředitelem Ekonomiky M. Vojslavským ohledně přípravy 

rozpočtu Rady na rok 2020. Vzhledem k čerpání rozpočtu H. Dohnálková navrhla zadat do konce roku 

ještě jednu analýzu a vyzvala radní, aby navrhli možná témata. Jedním z možných témat větší analýzy 

by mohla být stanice Junior a její hudební stránka.   

 

3) Veřejná debata Fake News 23. 10. 16.00 hod – H. Dohnálková informovala radní, že bylo osloveno 

celkem šest expertů z této oblasti, kromě JUDr. B. Vangeliho všichni potvrdili účast. Předsedkyně Rady 

požádá vedení rozhlasu o přímý kontakt, jak bylo nabízeno ředitelem zpravodajství ve vyjádření k jedné 

ze stížností. Radní se shodli, že ideálním prostorem pro veřejnou debatu bude Galerie Vinohradská.  

 

 

 

 



4) Setkání s vedením ČRo 10.30, René Zavoral, generální ředitel ČRo, regionálního vysílání ČRo, 

Jiří Hošna, ředitel Komunikace, marketingu a obchodu, Josef Havel, ředitel Kanceláře GŘ  

Měsíční informace GŘ srpen 2019 – R. Zavoral vyzdvihl z dodaného materiálu – byla podepsána 

smlouva na 4 roky na služby mobilního operátora, stala se jím opět společnost O2, byla vysoutěžena 

nová taxislužba pro rozhlas TICK TACK s.r.o. kterou mohou využít i radní, proběhla kolaudace 

kavárny, která bude nést název Radiocafé Vinohradská 12, slavnostní otevření se uskuteční 24. 9. 2019 

od 16 hod. Byla uzavřena velká zakázka na zajištění nákupu mediálního prostoru, do finále festivalu 

Prix Europa se probojovaly 4 příspěvky z dílny ČRo, v platnost vstoupil nový název zahraničního 

vysílání, pokračuje úspěšný projekt – rozhlasové hry živě, tentokrát na motivy Jekyll a Hyde ze studia A 

ČRo v Karlíně.  Dne 30. 9. se uskuteční mezinárodní den podcastů, rozhlas chce u této příležitosti 

posluchačům vysvětlit, proč se jim intenzivně věnuje. J. Vejvoda upozornil na ojedinělý počin SOČR, 

který nastudoval a v rámci festivalu Dvořákova Praha představí Dvořákovu druhou operu Král a uhlíř, 

která naposledy zazněla před 90lety.  

T. Kňourek se dotázal na marketingovou akci Natankujte zdarma s ČRo, R. Zavoral vysvětlil, že se 

jedná o soutěž v regionálních studiích ČRo, jedná se o barterových obchod se společností Čepro. 

J. Vejvoda ocenil velký projekt ČRo s názvem Rozděleni svobodou a dotázal se, zda rozhlas tento 

průzkum zohlední i ve vysílání a bude se zaměřovat na jednotlivé cílové skupiny? R. Zavoral upozornil, 

že brožura, kterou mají radní k dispozici je jen stručný výběr, průzkum je daleko obsáhlejší. Rozhlas 

tento výzkum zadal, aby si vytvořil obrázek, jak vypadá společnost po 30 letech od revoluce. Ukázalo 

se, že česká společnost se nedělí na dva tábory, jak je často uváděno, ale je daleko pestřejší. Rozhlas se 

rozhodl pro sondu, která byla použita ve Velké Británii, rozbor nyní bude rozhlasu sloužit jako podklad, 

jsou plánovány besedy a celá diskuse by měla vyvrcholit velkou debatou 4. 11. 2019 s účastí všech lídrů 

politických stran. Průzkum bude zajímavý i pro formování stanic a dál se mu bude rozhlas věnovat ve 

vysílání. Generální ředitel informoval o včerejší návštěvě z RTVS, slovenské straně navrhl, zda by také 

nechtěla uskutečnit podobný výzkum, zajímavé by poté bylo srovnání obou států.   

Cesta Rady ČRo do Ženevy – R. Zavoral uvedl, že je již připraven finální program této cesty, který 

bude radním zaslán a požádal o okruhy témat, kterým by se chtěli radní se zástupci EBU věnovat.  

H. Dohnálková poděkovala za organizaci programu, témata k diskusi Rada zašle vedení rozhlasu do 

konce tohoto týdne.  

R. Zavoral doporučil Radě na plánovanou návštěvu regionální studia ČRo v Ostravě cestovat vlakem 

30. 10. 2019, jednání předsednictva by mohlo být 31. 10. v rozhlasovém studiu, ale veřejnou schůzi by 

vzhledem k rekonstrukci studia doporučoval uskutečnit v hotelovém salonku. Večer jsou radní zváni na 

koncert M. Rottrové k 80. výročí ostravského studia v Gongu.  

H. Dohnálková poděkovala za schůzku s ekonomickým ředitelem ohledně rozpočtu, informovala o 

přípravě veřejné debaty na téma Fake news a požádala o možnost zprostředkování moderování této 

debaty komentátorem T. Procházkou z ČRo Plus. Dále uvedla, že účast v debatě přislíbili všichni 

pozvaní, jen na pozvání nereagoval JUDr. B. Vangeli, proto požádala generálního ředitele o kontaktní 

informace.   

Různé – R. Zavoral informoval o podpisu dohody o spolupráci se slovenskou RTVS a přislíbil zjistit  

účast jak RTVS, tak rozhlasové rady na tradičním vánočním koncertě, který se bude tentokrát konat 2. 

12. 2019 v Plzni, pokud bude kladná odezva, navrhl radním setkání se slovenským protějškem již 1. 12. 

2019 v Plzni.  

Dále pozval radní na slavnostní otevření kavárny – Radiocafé Vinohradská 12, které se uskuteční 24. 9. 

2019 v 16 hod a na zahajovací koncert SOČR 27. 9. 2019 v Rudolfinu. 

R. Zavoral informoval o zrušení televizních a rozhlasových poplatků na Slovensku pro všechny 

důchodce, což bude znamenat ztrátu 12 milionů EUR a  představuje asi 15% rozpočtu. Kompenzaci 

bude mít RTVS od ministerstva financí, o kterou však bude muset každý rok žádat a upravují se také 

pravidla pro reklamu.  

Závěrem R. Zavoral informoval o dalším jednání s Úřadem pro zastupování státu ve věcech 

majetkových ohledně plánovaného prodeje zámku v Přerově nad Labem a dalších možných nejen 

právních krocích.  

 

J. Vejvoda upozornil, že podle průzkumů nejméně 20% seniorů přiznává domácí násilí, což je hodně 

vypovídající téma, kterému by se rozhlas také mohl věnovat.  

 

 



5) Zahraniční cesta Rady do Ženevy – H. Dohnálková shrnula informace ohledně zahraniční cesty 

radních do Ženevy a informovala o čerpání rozpočtu Rady v tomto roce.  

 

 

6) Stížnosti a podněty posluchačů – J. Vejvoda informoval o stížnostech, které by mohly být 

projednávány na zářijové veřejné schůzi, návrhy odpovědí zašle do konce tohoto týdne.  

 

 

8) Různé – H. Dohnálková závěrem připomněla dodání tematických okruhů jednání v Ženevě, které má do 

konce týdne zaslat vedení rozhlasu, byla projednána objednávka tisku na příští rok, J. Vejvoda se omluvil 

z příštího jednání Rady 25. 9. 2019. 

 

 

Termíny jednání Rady ČRo do konce roku 2019: 

 

 

Září                        st              25. 9.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Říjen                      st              9. 10.    15.00 workshop pro analytiky 

                                                16. – 18. 10.  zahraniční cesta Rady ČRo do Ženevy 

                                                23. 10.  13.00 jednání předsednictva, 16.00 veřejná debata „fake news“ 

  31. 10.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze Ostrava 

              

Listopad                st              13. 11.  13.00 jednání předsednictva 

  27. 11.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

Prosinec                 st              11. 12.  13.00 jednání předsednictva 

  18. 12.  10.00 jednání předsednictva + 14.00 veřejná schůze 

 

 

 

 

 

Zapsala: Veronika Vlasáková  

Ověřovatel:  H. Dohnálková 

 

 

 

  

 

 


